

Head of Contract Management & Project Support

Bernd Kamphuis



Starting 25 years ago as a lawyer with a focus on construction law, Bernd is now, for over 20 years, engaged in the energy industry in the power plant construction and revision business. A core activity is the contract and claim management. Bernd has extensive experience in all aspects of power plant projects, he takes care of the projects from the beginning to the end. Bernd does not only have excellent knowledge of commercial aspects but also of the technical items.

During his years of practical experience Bernd worked in Europe (Germany, the Netherlands, UK, and Turkey) as well as in South America (Colombia) and Asia (Philippines).

Over the years he supervised a number of IPP projects of various nature (BOT, BOOT, BOO, DBFO) with various suppliers along the entire energy project value chain.

In addition, the dismantling of conventional power plants and the construction of renewable energies have been added to this in the last years.

What gives you most satisfaction in your work?

The planning and implementation of projects is tainted with complexity and numerous rows stumbling to solve this in a team for customer satisfaction, this is what makes me feel good.

Why did you choose RWE TI?

RWETI provides the customer the whole energy spectrum from conventional to renewables.

“Your business is our daily work!”

What it means to me:

Because we have not only looked into and took care of the entire new construction business of the RWE Group, but also have been involved in revisions and efficiencies programs, it is a daily business for us. You will profit from our experience.

Head of Contract Management & Project Support

Bernd Kamphuis



Vor 25 Jahren als Rechtsanwalt mit dem Schwerpunkt Baurecht gestartet, ist Bernd nun seit über 20 Jahren in der Energiewirtschaft im Anlagenbau und der Revision tätig. Eine Kernaktivität ist das Vertrags- und Claim-Management. Bernd hat umfangreiche Erfahrung in allen Aspekten von Kraftwerksprojekten, da er die Projekte von Anfang bis Ende betreut. Dabei ist er nicht nur Experte für kaufmännische Themen, sondern kennt sich auch mit technischen Aspekten bestens aus.

Während seiner jahrelangen praktischen Erfahrung arbeitete Bernd in Europa (Deutschland, den Niederlanden, Großbritannien und der Türkei) sowie in Südamerika (Kolumbien) und Asien (Philippinen).

Im Laufe der Jahre leitete er zahlreiche IPP-Projekte mit unterschiedlichen Betreibermodellen (BOT, BOOT, BOO, DBFO) und verschiedenen Lieferanten entlang der gesamten Projektwertschöpfungskette von Energieprojekten.

Außerdem kamen in den letzten Jahren der Rückbau konventioneller Kraftwerke und der Bau von erneuerbaren Energien hinzu.

Was gefällt Ihnen an Ihrer Arbeit besonders gut?

Die Planung und Abwicklung von Projekten ist sehr komplex und erfordert ein hohes Maß an Teamarbeit. Da gibt es auch schon mal den ein oder anderen Stolperstein. Aber mit der Kundenzufriedenheit im Blick meistern wir alle Projekte!

Warum haben Sie sich für RWE TI entschieden?

RWETI bietet dem Kunden das gesamte Energiespektrum von konventionellen bis hin zu erneuerbaren Energien.

„Ihr Geschäft ist unser Tagesgeschäft!“

Diese Botschaft bedeutet für mich:

Anlagenbau, Revisionen und Effizienzsteigerungsprogramme sind unser Tagesgeschäft. Damit haben wir uns innerhalb des RWE-Konzerns ausgiebig beschäftigt. Sie können von unserer Erfahrung profitieren.